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Bæredygtighed er ikke nyt for
landmænd

Det vigtigste er, at man er i bevægelse, når man tænker bæredygtigt.

Landbrugsdirektør i Nykredit, Poul Erik Jørgensen, er slet ikke i tvivl om, at bæredygtighed er
nødvendig i alt på bedri�en, men han understreger, at det ikke er noget nyt for landmænd.
Det er sådan, man har tænkt og handlet e�er i mange år.

»Nu er der en proces i gang. Klima – biodiversitet – kvælstofstyring, og det indgår også i de
politiske forhandlinger. Vi kommer til at se, det udvikler sig i en årrække frem med ny viden
og teknologi - og stort fokus på fremdri� og som en vigtig del af ledelsen på den enkelte
bedri�. Det her går ikke over, men det justeres«, siger landbrugsdirektøren, der nævner et
eksempel med grøn maskinfinansiering, som Nykredit er gået i markedet med og har lavet
leasingkontrakter ved hjælp af, som er gået rigtig godt.

Poul Erik Jørgensen: Retningen er sat, og vi er i Danmark godt foran med indsamling af data på bedri�er.



»Landmænd har taget den grønne dagsorden til sig og arbejder med begreber som den
grønne dagsorden, godt landmandsskab, godt naboskab, god og sikker arbejdsplads, god
ledelse - og det udvikler sig stadig«, siger landbrugsdirektøren og fortsætter.

»Vi venter nu på et fælles værktøj, og det er udfordringen, fordi det skal bruges fra 2023. Men
markedet er foran politikerne, og vi ser investorer, der måske skal træ�e valg e�er nye
parametre. De skal forholde sig til den grønne dagsorden og se deklarationer over, hvor
miljøbevidste landmænd er. Retningen er sat, så det skal nok lykkes. Vi har allerede har gode
data på bedri�erne, som gør arbejdet med et fælles værktøj lettere. De små virksomheder
kan have lidt større udfordringer på det felt«, siger han.


